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Rozhovor s jubilantom doc. PhDr. Oskarom Bla�kovièom, CSc.

Doc. PhDr. Oskar Bla�koviè, CSc. oslavuje v októbri 2006 svoje �ivotné jubileum.
Poèas svojej plodnej profesijnej kariéry prispel k výraznému rozvoju poradenskej,
pedagogickej a �kolskej psychológie. Patrí v histórii psychologického poradenstva k
osobnostiam, ktoré sa zaslú�ili o skvalitòovanie  a rozvíjanie jeho systému na Slovensku.

Výsledky celo�ivotnej vedeckej a uèite¾skej práce doc. Bla�kovièa sa vyzdvihli na
medzinárodnej vedeckej konferencie Násilie v �kolách, ktorú zorganizovala Asociácia
�kolskej psychológie SR a ÈR v Banskej Bystrici v dòoch 31.8. � 2.9. 2006. Zdôraznil sa
najmä jeho významný podiel na vzniku a rozvoji �kolskej psychológie ako samostatnej
psychologickej disicplíne, na vypracovaní a overení koncepcie práce �kolského
psychológa v �kolách a v �kolských zariadeniach a na legislatívnom ukotvení tejto novej
psychologickej profesie v zákone a vyhlá�ke.

Pri tejto príle�itosti uverejòujeme s jubilantom rozhovor.

Pán docent, mô�ete nám, ale najmä na�ím mladým kolegom, priblí�i� výsledky svojho
profesijného �ivota a poradenskej a �kolskopsychologickej práce poèas  celej profesijnej
kariéry?

Na Filozofickej fakulte UK v Bratislave som �tudoval odbor psychológia a �túdium
som ukonèil doktorátom v r. 1950.V r. 1964 som dosiahol vedeckú hodno� CSc. a v r. 1975
som sa habilitoval za docenta pre odbor pedagogická psychológia. Rád spomínam najmä
na roky strávené v oddelení pedagogickej psychológie vo Výskumnom ústave
pedagogickom, ale najmä na roky práce pre�ité na Katedre pedagogickej psychológie
Filozofickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave, kde pod mojím vedením ukonèilo
mnoho �tudentov vysoko�kolské psychologické a uèite¾ské �túdium, ako aj doktorandské
�túdium v oblasti pedagogickej  a �kolskej psychológie.

Aké sú vlastne výsledky va�ej práce  vo Výskumnom ústave, kde ste pracovali, ako
viem plných  23 rokov?

Najprv som sa zaoberal aplikáciou uèenia I.P.Pavlova v psychológii najmä v súvislosti
s pred�tartovým stavom u �portovcov, potom som skúmal vplyv výrobnej práce na
utváranie osobnosti �iakov. Po roku 1960 som  pracoval v oblasti �kolského a
profesionálneho poradenstva a  stal som sa jedným zo spolutvorcom systému
psychologického poradenstva v Èeskoslovensku.

V rokoch 1969-1970 som spolu s kolegom doc. PhDr. Jurèom, CSc. pripravil a riadil
exaktný výskum vedomostí �iakov základných �kôl, kedy poèas dvoch dní bolo
vyskú�aných cca 27 tisíc �iakov 9. roèníka didaktickými testami zo slovenského jazyka,
matematiky, fyziky a dejepisu. Následné �tatistické spracovanie výsledkov výskumu potom
umo�nilo vyhotovi� mapy vedomostej úrovne �iakov Slovenska.
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Iste mali  výsledky tohto výskumu zaslú�ený ohlas?

Skutoène máte pravdu. Výsledky vzbudili pozornos� nielen u nás, ale aj v zahranièí a
publikovali ich aj v odborných èasopisoch v Po¾sku, Juhoslávii, USA a Grécku.

Je známe, �e k va�ím ïal�ím významným aktivitám patrí aj výskumná práca v oblasti
psychológie uèòovskej mláde�e a �e za túto prácu ste dostali vyznamenanie z Ministerstva
priemyslu?

V rámci týchto psychologických aktivít som vyvinul obrázkový záujový test pre vo¾bu
povolania �iakov, ktorý potom výchovní poradcovia a neskôr aj �kolskí psychológovia
úspe�ne vyu�ívali vo svojej práci .

Aj neskôr som sa ako psychológ venoval mláde�i a ich mo�nostiam výberu vhodných
profesií vychádzajúcich z ich osobných predpokladov a po�iadaviek spoloèenskej praxe.
Spolupodielal som sa na Slovensku medzi prvými na príprave informaèného poradenskéhoi
poèítaèového programu POSDEX urèenému pre správnu vo¾bu povolania �iakov a
�tudentov. Program  a jeho výsledky potvrdili nevyhnutnos� zapoji� poèítaèe do
diagnostiky profesijných  záujmov ako aj do individuálneho poradenstva v oblasti
profesionálnej orientácie a vo¾by povolania mladých ¾udí.

Posledné roky ste sa svoj profesijný záujem venovali rozvoju �kolskej psychológie,
príprave a vzdelávaniu budúcich �kolských psychológov a vytváraniu systemizovaných
miest �kolských psychológov na �kolách?

Je to èas� môjho profesijného �ivota na ktorú spomínam  skutoène ve¾mi rád. V
polovici 90. rokov som sa spolupodielal na vzniku samostatného predmetu �kolská
psychológia v rámci uèebného plánu denného vysoko�kolského �túdia �tudijného odboru
Psychológia a spolu s kolegami na Katedre psychológie FFUK som zaèal organizova�
dvojroèné �pecializaèné �túdium zo �kolskej psychológie zamerané na �pecializovanie sa
v novovzniknutej profesii �kolský psychológ.Som presvedèení, �e táto psychologická
profesia má najmä v súèasnosti v �kolách svoje opodstatnenie a �e mô�e pomôc�
pedagogickým pracovníkom �kôl, ale aj rodièom �iakov rozvíja� osobnos� detí a rýchlej�ie
a kvalitnej�ie rie�i� ich problémy v správaní, uèení a kariérovom poradenstve.

Ïakujem za rozhovor a �elám v mene svojom aj v mene ostatných psychológov ve¾a
zdravia, ��astia, energie, pohody a optimizmu, ktorý bol v�dy trvalou charakterstikou
va�ej osobnosti.

Zhovárala sa: Eva Gajdo�ová


